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 De leden van 
 Provinciale Staten 
 
Beantwoording schriftelijke Statenvragen statenlid  
L. van der Veer (Partij voor de Dieren) over Luchtwassers 
 
 
 
Ingevolge het bepaalde in artikel 42 van het Reglement van Orde van Provinciale Staten doen 
wij u hieronder het antwoord van ons college op de vragen van het statenlid L. van der Veer 
toekomen. 
 
In Brabant is recent een onderzoek gedaan naar luchtwassers. Geconstateerd werd: 
· dat bij 21,3% van de gecontroleerde inrichtingen de emissie te hoog was doordat de 
 luchtwasser niet aanwezig of niet in werking was; 
· dat 74 % van de in werking zijnde wassers niet voldeed aan alle voorschriften; 
·  dat 21 % van de gecontroleerde luchtwassers niet aanwezig was; 
·  dat 22 % van het aantal geplaatste wassers niet in werking was; 
·  dat bij 41 % van de geplaatste wassers een ander type was geplaatst dan vergund. 
De vraag roept zich op hoe de situatie in Gelderland is. In 2008 meldde een veehouder die 
insprak over het LOG: “We kennen de voorbeelden van boeren die wel luchtwassers hadden, 
maar spontaan overgingen op natuurlijke ventilatie. Ze draaiden de knop om. Wie kijkt daar naar 
om?" 
De provincie heeft veel subsidie gestoken in de luchtwassers, en de provincie vertrouwt bij het 
verlenen van Natuurbeschermingswetvergunningen op het terugdringen van de depositie door 
luchtwassers. Direct, door de in de vergunning voorgeschreven luchtwasser. Indirect, door het 
terugdringen van de achtergronddepositie door de via milieuvergunningen voorgeschreven 
luchtwassers. 
 
Vragen 
 
Vraag 1: 
Hoeveel luchtwasinstallaties zijn door de provincie Gelderland gesubsidieerd (bijvoorbeeld 
omdat de rijkssubsidie op was) en hoeveel kostte dat ongeveer?     
 
Antwoord: 
In de periode van 1 juni 2007 t/m 28 mei 2010 zijn 62 luchtwassers gesubsidieerd. De kosten 
van de luchtwassers bedroegen totaal 9.028.645 euro. De provinciale subsidie bedroeg 
3.112.639 euro. De bedragen zijn inclusief een bijdrage van 500.000 euro van provincie 
Gelderland aan de LNV-regeling Combiwassers. 
 
Vraag 2: 
Zijn er in Gelderland in (gemeentelijke en provinciale) milieuvergunningen ongeveer 1000 
luchtwassers op ongeveer 600 bedrijven voorgeschreven? 
 
Antwoord: 
Wij hebben hierover geen informatie beschikbaar. In bijna alle gevallen zijn het namelijk de 
gemeenten die in het kader van de Wet milieubeheer (Wm) het bevoegd gezag zijn voor deze 
bedrijven (veehouderijbedrijven met luchtwasser). 
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Vraag 3: 
Op hoeveel bedrijven zijn luchtwassers in verband met een Natuurbeschermingswetvergunning 
voorgeschreven? 
 
Antwoord: 
In het kader van de Natuurbeschermingswet worden geen luchtwassers voorgeschreven.  
In de aanvraag voor een Natuurbeschermingswetvergunning kan wel een staltype met 
luchtwasser zijn opgenomen. Dit wordt dan in de vergunning meegenomen. Er zijn door de 
provincie de afgelopen jaren circa 150 NH3-vergunningen verleend. In minder dan 30 van deze 
vergunningen is een staltype vergund die van een luchtwasser gebruik maakt. In de 
voorwaarden wordt niet opgenomen welk type luchtwasser men dient te gebruiken. Dit staat 
immers in de aanvraag.  
 
Vraag 4: 
Hoeveel tijd en geld is in totaal benodigd voor het toezicht op het correct functioneren van de 
luchtwassers (in de toekomst door de Regionale Uitvoeringsdiensten), en door wie wordt het 
betaald? 
 
Antwoord: 
In bijna alle gevallen is de gemeente in het kader van de Wet milieubeheer het bevoegd gezag 
voor bedrijven die een luchtwasser gebruiken. In enkele gevallen is de provincie het Wm-
bevoegde gezag en vindt er toezicht plaats op de voorschriften die in het kader van de Wet 
milieubeheervergunning aan de luchtwasser zijn gesteld.  
In het kader van de Natuurbeschermingswet  ligt er in minder dan 30 gevallen een toezichtstaak 
voor de provincie op de aanwezigheid en werking van luchtwassers. Toezicht op de Wm-
voorschriften die gelden voor luchtwassers vindt dus in bijna alle gevallen plaats door de 
gemeente. Wij hebben geen informatie over de hoeveelheid tijd en geld die gemeenten in totaal 
benodigd hebben voor het toezicht op het correct functioneren van de luchtwassers.  
 
Vraag 5: 
Is een rapport zoals in Brabant al eens voor Gelderland gemaakt? Zo ja, hoe is de situatie in 
Gelderland en kunt u ons de gegevens verstrekken? Zo nee, bent u bereid samen met de 
gemeenten zo’n rapport te maken, en ondertussen het verlenen van Natuurbeschermingswet- 
vergunningen op te schorten als er sprake is van ammoniakemissie. 
 
Antwoord: 
Nee, een dergelijk rapport, zoals door de Servicepunten handhaving Brabant Noord en Brabant 
Zuidoost op verzoek van een aantal gemeenten is opgesteld, is door ons niet gemaakt. 
Aangezien de vergunningverlening en het toezicht bij luchtwassers bijna altijd een gemeentelijke 
bevoegdheid betreft (net zoals in Brabant), is er voor ons géén belang een rapport op te stellen. 
Onder de gegeven omstandigheden bestaat er wettelijk niet de mogelijkheid om in het kader van 
de Natuurbeschermingswet het verlenen van een vergunning op te schorten. Wij zien ook geen 
reden dat te doen. 
 
Vraag 6: 
In Sint-Oedenrode wil het college van burgemeester en wethouders 25.000 euro extra uittrekken 
om de milieuvergunning van de 25 grootste pluimvee- en varkensbedrijven in de gemeente 
tegen het licht te houden. (“Aanvankelijk wilde de gemeente slechts bij een beperkt aantal grote 
veehouderijbedrijven controles uitvoeren. Maar omdat bij de eerste vijf controles telkens 
overtredingen werden geconstateerd, wil het college van Sint-Oedenrode nu alle bedrijven laten 
inspecteren.”) 
In Gelderland heeft de gemeente Bronckhorst de meeste luchtwassers. De provincie houdt 
financieel toezicht op de gemeenten. Is in de Gelderse gemeenten ook extra geld vrijgemaakt, 
en is er voldoende geld beschikbaar? 
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Antwoord: 
Financieel toezicht door de provincie is niet gericht op de inhoud maar op de kwaliteit van de 
begroting.  
 
Gedeputeerde Staten van Gelderland 
J.J.W. Esmeijer - plv. Commissaris van de Koningin 
drs. P.P.L. van Kalmthout - secretaris 
 


